

PRESS RELEASE

COP28 Presidency rings in new era of climate finance on second day of UN General Assembly

- COP28 President-Designate, Dr. Sultan Al Jaber, kicks off program of activities on second day of 78th session of UN General Assembly by ringing opening bell at New York Stock Exchange.
- President-Designate and UN Special Envoy Michael R. Bloomberg announce COP28 Local Climate Action Summit – first formal summit designed to bring subnational leaders into COP program and process.
- Dr. Al Jaber also attends Earthshot Prize Innovation Summit alongside Prize founder HRH Prince William, Prince of Wales.
- Dr. Al Jaber addressed high-level, private discussion on private capital mobilization in emerging and developing markets (EMDEs).
- COP28 Presidency attending United Nations General Assembly in New York this week to advance its Action Agenda and consult with world leaders on delivering transformational change at climate summit in UAE.
- COP28 President-Designate joined by wider Presidency team to advance agenda across technology, private sector involvement, and nature-based solutions.

New York, 19 September, 2023: COP28 President-Designate, Dr. Sultan Al Jaber, today rang the famous opening bell at the New York Stock Exchange to help raise awareness of climate finance in the US business community, as he began a program of activities on the second day of the United Nations General Assembly.

This week, the COP28 Presidency is attending the 78th session of the General Assembly, and New York Climate Week, to advance its Action Agenda and consult with world leaders from politics, business and other sectors on how to deliver progress at COP28, being held in the UAE at the end of this year.

In addition to his engagement at the New York Stock Exchange, a major focus on the Dr. Al Jaber's day was announcing the greater involvement of cities and sub-national decision makers in COP28. He joined Michael R. Bloomberg, UN Special Envoy on Climate Ambition and Solutions, to announce the COP28 Local Climate Action Summit – the first formal summit designed to bring subnational leaders into the COP program.

For interview requests and other media enquiries, please contact Media@COP28.com.
For latest COP28 news, follow us on Twitter [@COP28_UAE](https://twitter.com/COP28_UAE)

COP28.com

Hosted by the COP28 Presidency and Bloomberg Philanthropies, the COP28 Local Climate Action Summit will convene subnational climate leaders, such as mayors, governors, business executives, non-government organization heads, and more, into the heart of the COP process.

The role of local leaders in climate action is a key focus area for the COP28 Presidency's Action Agenda, under the pillar of full inclusivity.

The President-Designate also attended the second Earthshot Prize Innovation Summit today, alongside Earthshot Prize founder HRH Prince William, Prince of Wales, and other distinguished guests. The Earthshot Prize is a global environmental prize to discover, accelerate, and scale ground-breaking solutions that can help put the world firmly on a trajectory toward a stable climate.

Continuing his focus on finance for the day, Dr. Al Jaber also attended a high-level roundtable on climate finance, organized by the International Monetary Fund (IMF), the World Bank and the Glasgow Financial Alliance for Net Zero (GFANZ), which focused on private capital mobilization in emerging and developing markets (EMDEs).

Other attendees included Mark Carney, Co-Chair GFANZ and UN Special Envoy for Climate Action and Finance, Kristalina Georgieva, Managing Director, IMF, Ajay Banga, President of the World Bank, Larry Fink, CEO of BlackRock, Janet Yellen, US Treasury Secretary, and Dr. Mahmoud Mohieldin, UN Climate Change High-Level Champion for Egypt.

Dr. Al Jaber also held a series of one-on-one consultations and discussions with high-level figures, including Alok Sharma, former President of COP26, the Managing Director of the International Monetary Fund, Kristalina Georgieva and Costas Simitis, the former Prime Minister of Greece.

The President-Designate is being accompanied in his visit to New York by the wider COP28 Presidency team, including COP28 Director-General, Ambassador Majid Al Suwaidi, COP28 CEO H.E. Adnan Amin, UN Climate Change High-Level Champion H.E. Razan Al Mubarak, and UN Youth Climate Champion H.E. Shamma Al Mazrui.

Ambassador Al Suwaidi delivered a speech at the International Emissions Trading Association's opening ceremony on harnessing the power of markets and collaboration in scaling high-integrity voluntary carbon markets.

H.E. Razan Al Mubarak delivered opening remarks at a roundtable hosted by the Bezos Earth fund and Salesforce to amplify the science-based goal of accelerating finance, policy, and technology to restore and protect 15 million hectares of mangroves by 2030. She also spoke at an event hosted by the Women's Environment and Development Organization to share insights into the gender outcomes she is prioritizing as the UN Climate Change High level Champion for COP28.

- ENDS -

Notes to Editors COP28 UAE:

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake – a comprehensive evaluation of progress against climate goals.
- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.”

في اليوم الثاني لمشاركته في اجتماعات الجمعية العامة للأمم المتحدة فريق رئاسة COP28 يدعو إلى تغيير جذري في آليات العمل المناخي ويركز على حشد جهود قادة العمل المحلي في دول العالم

- الرئيس المعين لـ COP28 يبدأ برنامج أنشطة اليوم الثاني من الدورة الثامنة والسبعين للجمعية العامة للأمم المتحدة بقرع جرس بدء التداول في بورصة نيويورك
- سلطان الجابر ومايكل بلومبرغ يعلنان عن عقد أول قمة رسمية للعمل المناخي الوطني تدرج القادة المحليين بمختلف دول العالم في برنامج مؤتمر الأطراف وعملياته التفاوضية
- الرئيس المعين لـ COP28 يحضر قمة الابتكار لجائزة "إيرث شوت" العالمية للبيئة، مع مؤسس الجائزة صاحب السمو الملكي الأمير وليام، أمير ويلز
- سلطان الجابر يلقي كلمة أمام المشاركين في جلسة نقاشية خاصة رفيعة المستوى حول حشد وتحفيز رأس المال الخاص في الأسواق الناشئة والنامية
- رئاسة COP28 تحضر اجتماعات الجمعية العامة للأمم المتحدة في نيويورك لحشد الدعم لخطة عملها والتشاور مع قادة العالم حول ضرورة تحقيق نقلة نوعية في العمل المناخي خلال المؤتمر
- فريق رئاسة COP28 يركز على تعزيز خطة عمل المؤتمر عبر موضوعات التكنولوجيا، ومشاركة القطاع الخاص، والحلول القائمة على الطبيعة

نيويورك 20 سبتمبر 2023: أكد معالي الدكتور سلطان أحمد الجابر، وزير الصناعة والتكنولوجيا المتقدمة الرئيس المعين لمؤتمر الأطراف COP28، أنه تماشياً مع رؤية القيادة في دولة الإمارات، تركز رئاسة المؤتمر خلال مشاركتها في اجتماعات الجمعية العامة للأمم المتحدة على ضرورة توظيف التكنولوجيا، وتحفيز مشاركة القطاع الخاص، وإيجاد وتطبيق الحلول القائمة على الطبيعة لخدمة العمل المناخي وبناء مستقبل أفضل للجميع في كل مكان.

جاء ذلك خلال مشاركة معاليه في أنشطة فريق رئاسة COP28 في اليوم الثاني لاجتماعات الدورة 78 للجمعية العامة للأمم المتحدة وأسبوع المناخ في نيويورك، حيث تسعى رئاسة المؤتمر إلى حشد الدعم الدولي لجدول أعمالها، والتشاور مع قادة العالم في مجالات السياسة والأعمال والقطاعات الأخرى حول سبل تحقيق التقدم في COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات أواخر العام الجاري.

وفي مستهل برنامج أنشطة رئاسة المؤتمر، قام معالي الدكتور سلطان الجابر بقرع جرس بدء التداول في بورصة نيويورك، للمساهمة في رفع الوعي لدى مجتمع الأعمال الأمريكي بأهمية التمويل المناخي.

عقب مشاركته في بورصة نيويورك، جدد معاليه التأكيد على أن COP28 سيكون أول دورة في مؤتمرات الأطراف تشهد التركيز على الدور الريادي للمدن والجهات الفاعلة المحلية في مختلف دول العالم، وأعلن معاليه ومايكل بلومبرغ، المبعوث الخاص للأمين العام للأمم المتحدة المعني بطموحات وحلول المناخ، عن عقد قمة للعمل المناخي الوطني ضمن COP28، لتكون أول قمة رسمية تدرج القادة المحليين بمختلف دول العالم في برنامج مؤتمر الأطراف وعمليته التفاوضية، وستجمع القمة التي تستضيفها رئاسة COP28 ومؤسسات بلومبرغ الخيرية، قادة العمل المناخي على المستوى المحلي، مثل رؤساء المدن والمحافظين ومديري الأعمال ورؤساء المنظمات غير الحكومية، لتضمين مساهماتهم المباشرة في مفاوضات مؤتمر الأطراف.

جدير بالذكر أن دور القادة المحليين في العمل المناخي يأتي ضمن الأولويات التي تركز عليها خطة عمل COP28، في إطار ركيزة احتواء الجميع بشكل تام.

وحضر معالي الدكتور سلطان الجابر قمة الابتكار الثانية لجائزة إيرث شوت، إلى جانب مؤسس الجائزة صاحب السمو الملكي الأمير ويليام، أمير ويلز، وعدد آخر من الضيوف البارزين، وهي جائزة بيئية عالمية لاكتشاف وتسريع وتوسيع نطاق الحلول الرائدة التي تدعم العالم في التصدي لتغير المناخ.

كما حضر معاليه، في إطار تركيزه على موضوع التمويل، جلسة حوارية رفيعة المستوى حول التمويل المناخي، نظمها صندوق النقد الدولي والبنك الدولي وتحالف غلاسكو المالي من أجل صافي انبعاثات صفري، حيث ركز النقاش على استقطاب وتحفيز رأس المال الخاص لدعم العمل المناخي في الأسواق الناشئة والنامية.

وكان من بين حضور هذه الجلسة مارك كارني، الرئيس المشارك لتحالف غلاسكو والمبعوث الخاص للأمم المتحدة المعني بالعمل والتمويل المناخي، وكريستالينا غورغييفا، المدير العام لصندوق النقد الدولي، وأجاي بانغا، رئيس البنك الدولي، ولاري فينك، الرئيس التنفيذي لشركة بلاك روك، ومعالي جانيت يلين، وزيرة الخزانة الأمريكية، والدكتور محمود محيي الدين، رائد الأمم المتحدة للمناخ في مؤتمر COP27.

بالإضافة إلى ذلك، عقد معالي الدكتور سلطان الجابر العديد من اللقاءات الثنائية مع عدد من القادة والشخصيات المهمة، منهم السير ألوك شارما، رئيس مؤتمر COP26، والسيدة كريستالينا غورغييفا، المدير العام لصندوق النقد الدولي، وكوستاس سيميتيس، رئيس الوزراء اليوناني الأسبق.

وضم فريق رئاسة COP28 المشارك في فعاليات نيويورك إلى جانب معالي الدكتور سلطان الجابر، كلاً من معالي شما بنت سهيل المزروعى، وزيرة تنمية المجتمع رائدة المناخ للشباب في COP28، وسعادة رزان المبارك رائدة الأمم المتحدة للمناخ في COP28، وسعادة السفير ماجد السويدي، المدير العام والممثل الخاص لرئاسة دولة الإمارات للمؤتمر، وسعادة عدنان أمين، الرئيس التنفيذي لمكتب COP28.

من جانبها، ألقى سعادة رزان المبارك كلمة افتتاحية في اجتماع طاولة مستديرة عقده صندوق "بيزوس إيرث"، الذي أطلقه الملياردير جيف بيزوس لتمويل أنشطة مكافحة تغير المناخ، مع شركة سيلزفورس، وهي شركة برمجيات سحابية عالمية تستخدم الطاقة النظيفة بنسبة 100% ضمن سلسلة عملياتها، للتركيز على هدف استعادة وحماية 15 مليون هكتار من غابات القرم بحلول عام 2030 من خلال زيادة التمويل وتسريع توفيره، ووضع السياسات الداعمة، وتوفير التكنولوجيا اللازمة لتحقيق هذا الهدف. كما تحدثت سعادتها خلال فعالية استضافتها منظمة المرأة للبيئة والتنمية حول جهودها كرائدة الأمم المتحدة للمناخ في COP28، وتركيزها على إعطاء الأولوية لهدف المساواة بين الجنسين.

بدوره ألقى سعادة السفير ماجد السويدي كلمة شدد فيها على ضرورة التعاون والاستفادة من قوى السوق لتوسيع نطاق أسواق الكربون الطوعية عالية النزاهة، وذلك خلال افتتاح فعالية خاصة بالرابطة الدولية لتجارة الانبعاثات.

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني:

media@cop28.com

كما يمكنكم الاطلاع على آخر التحديثات بشأن مؤتمر الأطراف COP28 عبر موقع تويتر (@COP28_UAE) واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فليكر (COP28UAE)، ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28:

www.cop28.com

ملاحظات لوسائل الإعلام:

نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول

- ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق.
 - ستقود دولة الإمارات عملية لكافة الأطراف للاتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم من خلال تحقيق انتقال مُنظَّم ومسؤول وعادل في قطاع الطاقة العالمي مع تطبيق نهج عدم ترك أحد خلف الركب لضمان مشاركة واحتواء الجميع في العمل المناخي الشامل.
 - تستند خطة عمل COP8 إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، والحفاظ على البشر وتحسين الحياة وسبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.